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Klára Samková 9 června, 2023

Svoboda slova aneb claim je jinde
litterate.cz/svoboda-slova-aneb-claim-je-jinde

Včera jsem se zúčastnila Konference o svobodě slova, kterou
pořádala Společnost pro obranu svobody projevu v Kaiserštenském
paláci v Praze. Všichni si ji moc pochvalovali a pochvalují, ostatně i
Vidlák tam byl a letmo mne políbil že… (konečně coby obstarožní
bába vím, proč tam lezu…)

 Řečníci řečnili vznešeně a vážně a zejména chytře, leč já si
připadala asi jako mezi členy nějakého úctyhodného židovského
spolku v Praze bratru v listopadu 1938. To se vážení členové
navzájem se ujišťovali, že oni jsou přece řádní občané
Československa a že se jim nemůže nic stát… Při vší úctě k
pořadatelům a Společnosti pro obranu svobody projevu a při
veškerém uznání pro jejich práci pořadatelé i účastníci konference (s
výjimkou Václava Vlka st.) nepochopili, že hra podle pravidel
skončila (a to ze strany státu) a dohadovat se o tom, jestli ten claim
bude o 10 cm vpravo nebo vlevo je sice pěkná intelektuální práce,
ale jinak, že, hm, realita je jinde. 

 Stát a dnešní vláda úplně zahrabali 30 let práce, postavené na
inkluzi (ať s ní souhlasíme nebo ne) a na tom, že i minoritní názor se
má respektovat a pokusit se jej začlenit do debaty… Neexistuje
jediná oblast, kde vy strana a vláda o nějakou diskusi stála, kde by ji
akceptovala, kde by naopak tvrdě nešla proti jinému názoru než je
ten její. A to včetně trestních postihů prezentace jiných názorů… I
prof. Telec, kterého znám léta osobně a mám jej velmi ráda
nepochopil, že hra podle pravidel prostě skončila a není jí více…
Mimochodem, po celou dobu konference byl usilovně rušen signál,
takže kdyby se bývala konference přenášela, došlo by okamžitě ke
kolapsu internetu a vysílání by ztroskotalo. ( A ano, poznal to i
takový technický blb jako já, protože když na Malostranském
náměstí, tedy v totálním centru města bratru 500 metrů od
Poslanecké sněmovny máte na mobilu co chvíli mizející jednu
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čárečku signálu a všichni ostatní jsou na tom stejně, tak i já
pochopím, že je problém, a to problém uměle vyvolaný.) Pokud vím,
konference se naživo nepřenášela, takže zbyl alespoň záznam…

 Chápu, že pořádání takovýchto konferencí je důležité, protože se
zde zformulují názory a zjistí se „who is who“. Ovšem pořadatelé
nepochopili, že právě z tohoto důvodu jsou na konferencích tohoto
typu nejdůležitější PŘESTÁVKY, které dávají lidem možnost spolu
promluvit… Včerejší večer jsem strávila tím, že jsem si psala s
přáteli a známými „hele, já tam byl/a taky, ale nemohla jsem se k
tobě dostat, musíme se sejít soukromě“… No to je na nic, že…

 Samozřejmě nemám návrh na řešení, ale dle mého názoru je nutno
začít zvážením možnosti (a její přijetím), že to, že se dosud SMÍ
uspořádat nějaká konference, jsou poslední záchvěvy před
definitivním utažením šroubů. Válka je na spadnutí a já již několik
měsíců tvrdím, že žádné další volby nebudou a právě válečný stav
bude záminkou pro jejich nevypsání. Možná posledními volbami
budou volby do Evropského parlamentu, kam dle mého názoru
všechny (obě) vlastenecké strany (aby bylo jasno: myslím SPD a
PRO) měly nasadit to absolutně nejlepší co mají, protože jiné šance
už nebudou… Takže ve směru Společnosti pro obranu svobody
projevu bych si dovolila zdvořile požádat o vypracování krizového
plánu „čto dělať“, až to vypukne a svobodu slova se všemi ostatními
svobodami si budeme moci tak vyvěit ve zlatém rámečku na WC, a
to do doby než přistane první atomová/hypersonická/jiná bomba… a
jak zůstat v kontaktu … právě tím slovem.

 
 


